
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 2009. szeptember hó 3. 
napján megtartott rendkívüli üléséről. 
 
Jelen vannak: Dénes László polgármester 
  Siket Sándor alpolgármester 
  Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő 
  Csábi Jánosné képviselő 
  Harcsás Ferenc képviselő 
  Radó Tibor képviselő 
  Tószegi Gyula képviselő 
 
Tanácskozási joggal meghívott: Dr. Sarkadi Péter jegyző, Cződör Attila műszaki főtanácsos. 
 
Dénes László – köszönti a képviselőtestület tagjait. Megállapítja, hogy a képviselőtestület 
ülése határozatképes 7 fő települési képviselő jelen van, az ülést megnyitja. 
 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolja Harcsás Ferenc és Csábi Jánosné képviselőket. 
 
A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők kijelölése 
 
194/2009./IX.3./ 
 
       H a t á r o z a t : 
 
     Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete 
     jegyzőkönyv hitelesítőnek Hacsás Ferenc és Csábi  
     Jánosné képviselőket jelölte ki. 
 
Dénes László – javaslatot tesz a napirendi pontokra. 
Pályázatok benyújtása. 
 
A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
195/2009./IX.3./ 
 
       H a t á r o z a t : 
 
     Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az 
     ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadta el: 
 
     1./ EU-s támogatású pályázatok benyújtása 
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1./ Napirendi pont: 
 
Dénes László – arra kellene meghatalmazás, hogy a jegyző és én a pályázatokban eljárjunk, 
ne kelljen mindig új testületi ülést összehívni, mert kicsúszunk a határidőből. Az út tervezésre 
van már meghatalmazás, de ha megvannak a tervek akkor adjuk be a pályázatot. A teljes 
beruházás 300 millió forint, arra esélyünk sincs, hogy ezt megkapjuk, ezért három szakaszra 
kell bontani.  
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – mennyire pályázunk? 
 
Dénes László – akkor látjuk, hogy mennyibe kerül, ha a tervek elkészülnek, 100 millió alatt 
van esélyünk. 
 
Dr. Sarkadi Péter – az út pályázat 2013-ig minden évben ki lesz írva, 3 év alatt mindíg tudunk 
beadni pályázatot, egyébként nincs esélyünk az utra. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – nem arról volt szó, hogy megszüntetik a pályázati 
lehetőségeket?  Ha az út pályázat elkészül kapjunk tájékoztatást, hogy lesz szakaszolva, és 
mennyi a költsége. 
 
Dénes László – az önerő alap megszüntetéséről volt szó az UNIÓ-s pályázatoknál. Arra 
szeretnénk felhatalmazást kérni, hogy ha meg van a terv, akkor induljon a pályázat készítése 
is. A TEKI, CÉDE pályázatok fognak megszűnni. Az útra november 15-ig kell a pályázatot 
beadni, de annál jobb minél hamarabb beadjuk, mert ha valami hiánypótlás is van, azt időben 
tudjuk pótolni. 
A DAOP keretében turisztikai célú pályázatra lenne lehetőség. Tanösvény, park, pergola  
kialakításával, főzőhellyel, padok elhelyezésével. Ez a Kiss utcában a nádastól indulna ki. Ezt 
össze lehetne kötni a kistóval. 40 milliós beruházás 85 %-os a támogatottsággal, 6 millió 
forint kellene hozzá. Van tervező, aki vállalja a pályázat megírását kedvező feltételekkel, ha 
nyer a pályázat, akkor veszi ki belőle a 6 %-ot. 
 
Csábi Jánosné – úgy kell a költségeket kalkulálni, hogy az önerő is benne legyen. 
 
Dénes László – ezt nem lehet az UNIÓ-s pályázatnál, és csak az ő normájuk alapján lehet 
elszámolni. 
 
Radó Tibor – a Natura 2000 érinti a pályázatot? 
 
Dénes László – érinti, és ez plusz pontot jelent a pályázatnál. 
 
Radó Tibor - Léka Jánost értesíteni kell róla, mivel ő bérli a területet. 
Más területhez nem lehet kapcsolni?  Léka János ígéretet tett híd építésére. 
 
Dénes László – viszonylag kis területet érint, amelyet a Léka János használ, de nem lehet más 
területhez kapcsolni csak meglévő turisztikai útvonalhoz. 
 
Tószegi Gyula – jó az elképzelés, de nincs 6 milliónk. 
 
Dénes László – a lehetőségeket el fogom mondani. 
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Tószegi Gyula – a hitel mértékéről van szó, és már korábban is elmondtam, hogy 50-60 millió 
hitelt elbírunk hosszú távú beruházásra. Ez nem infrastruktúra fejlesztés, hanem turisztikai, 
ami nem annyira szükséges, mint pl. az úthálózat. 
 
Radó Tibor – bírnánk a 50-60 milliós hitelt hosszú távon, de ki tudja mi lesz 10-15 év múlva, 
inkább hasonló kamattal, 4-5 éves ciklussal kellene felvenni. 
  
Dénes László – van természetesen más hitel lehetőség is, de ott más a konstrukció. 
 
Tószegi Gyula – a turisztikai pályázatot nem igazán támogatnám. 
 
Dénes László – a fejlesztéseket és a falumegújítást összevonták a LEADER-rel. A makói 
kistérségben 74 millió volt a 12 hátrányos helyzetű településnek.  Mi az első körben nem 
tudtunk pályázni. A játszótérre van esélyünk ezt tudjuk ide beadni. A helyi országos védelem 
alatt nem álló épületekre már csak 2 millió forint van, összesen volt rá 63 millió forint. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin –  miért nem pályáztunk rá? 
 
Dénes László – csak kész tervekkel lehet pályázni, és az nekünk nem volt. 
 
Tószegi Gyula – FVM-es pályázaton a külső hőszigetelésre szerettünk volna pályázni a 
kultúrotthonra. Megjelent a pályázat, de ez nem szerepel a pályázati kiírásban. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – Nagyér, hogy tudott ilyenekre pályázni? 
 
Dénes László – Nagyér számolt a fejlesztésekkel és a 90-es években elkészítették a terveket, 
és amikor megjelent olyan pályázat, amire tudtak pályázni azt beadták. Nekünk a két nagy 
beruházással elfogyott a pénzünk (piac, lakás)  Szükség volt piacra, de nem 30 milliósra, és 
nem olyan nagy bérlakásra. Ma volt kint a tervező, aki az ÖNÓ terveit készíti, a pályázat írást 
is vállalja, december 1-e a beadási határidő.  
A Petőfi tér, a templom, a néprajzi gyűjtemény környékének a rendbetétele. Elég nehézkes 
erre pályázni, ezt is  beadhatjuk, de ehhez az egyházat is be kell vonni. Tavasszal elindult a 
tervezés, felmérés, de a tervező olyan hatalmas összeget mondott a püspök úrnak – 1 milliárd 
Ft. -, amit az egyház nem támogatott. Nemzetiségi alapon lehet elindulni, de ezt a püspök 
úrral meg kell beszélni. 
 
Tószegi Gyula – Kanadából finanszírozták volna, de csak új templom építését. 
 
Radó Tibor – jelenleg van kiírva pályázat templom felújításra, de kis összeggel. Utána lehet 
járni, ha jól tudom idei beadású. 
 
Dénes László  - utána nézünk. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin  - a turisztikai pályázat nincs programhoz kötve, pld. erdei iskola, 
mert akkor a pedagógiai programot módosítani kell. 
 
Dénes László – nem kell pedagógiai programot módosítani. 
Most négy pályázatról beszélünk, aminek az önereje 23-24 millió forint. Hosszú lejáratú 
hitelnél le kell írni miből finanszírozzuk. Előszerződést kell kötni az OTP-vel, és ha 
megfelelünk a követelményeknek, akkor a hitelt tudják nyújtani. Csak ha nyer a pályázat, 
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akkor realizálódik, és öt év türelmi idővel 25 éves futamidővel kell visszafizetni, kedvező 
kamatozással. 
 
Dr. Sarkadi Péter – pl. nincs ügykezelői díj. Ha beadjuk a pályázatot, és befogadták, akkor én 
azért beadnám az önerőre az igényt. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – nem feltétele az, hogy az anyaországnak is támogatni kell la 
pályázatot? 
 
Dénes László – az UNIÓ-s pénzekben már  benne van a hazai támogatás is. Ezen kívül volt 
lehetőség önerő pályázatra. Azt lehet hallani, hogy ez talán nem lesz jövőre. 
 
Radó Tibor – véleményem szerint is meg kell próbálni beadni az önerőre a pályázatot. 
Próbáljuk meg a hitelt rövidebb fizetési határidővel igénybe venni, mert a 20 évet hosszú 
időnek tartom, ugyan is ezt vissza is kell fizetni.  
 
Dénes László – UNIÓ-s pályázatokra ezt a konstrukciót találtak ki, el kell dönteni, hogy 
melyikre nem pályázunk. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – arra kell pályázni, amire kiírják a pályázatot. 
 
Csábi Jánosné – hosszú a törlesztési idő. 
 
Dénes László – ez azért van így, hogy vissza is tudjuk fizetni.  UNIÓ-s pályázatokkal az OTP 
van megbízva. Más bank nem ad ilyen kedvező hitelt. 
 
Radó Tibor – keresni kell más alternatívát is. 
 
Tószegi Gyula – csatolni kell a finanszírozási lehetőségeket. Ezek a pályázatok 
utófinanszírozottak lesznek. 
 
Dr. Sarkadi Péter – az önerőre ad hitelt az OTP. 
 
Radó Tibor – az utófinanszírozás miatt kell felvenni 50-60 milliós hitelt. 
 
Tószegi Gyula – az FHB  nem foglalkozik ilyen hitellel. 
 
Dénes László – lehet keresni más lehetőséget is, de a hetek múlnak és kicsúszunk a 
határidőből. 
 
Radó Tibor – ha elkezdődött a munka, mellette a finanszírozást lehet keresni. 
 
Dénes László – az OTP-nél van működési hitel állományunk, ezt máshová nem tudjuk 
felhasználni. 
 
Dr. Sarkadi Péter – ha úgy állunk, hogy nem tudunk fizetni, akkor az OTP átütemezi. 
 
Radó Tibor – az előző ciklusban is úgy látta a testület, hogy bír vele, azután mégis elfogyott 
minden pénzünk, most azt látjuk, hogy bírunk ilyen hitellel? 
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Dr. Sarkadi Péter – most a turisztikát támogatják. 
 
Radó Tibor – a turisztikából milyen profitja származik a településnek? 
 
Dénes László – ez nem a profitról szól, programokat lehet szervezni és ez egy lehetőség. 
 
Radó Tibor – 6 millióba kerül és ebből  vállalkozók profitálnak. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – még az sem biztos, hogy nyer a pályázat. 
 
Harcsás Ferenc – ezt a keret összeget csak UNIÓ-s pályázatra lehet felhasználni? 
 
Dénes László – nyertes pályázatra biztosítja, de ha nyer a pályázat, akkor külön köt 
szerződést. Ez csak egy ígérvény addig, amit elfogadnak a pályázat beadásakor. 
Összesen 23 millió forint hitelt kellene a pályázatokhoz (ÖNÓ, út, turisztika, játszótér). Ez a 
hitel hosszútávon kezelhető. 
 
Tószegi Gyula – a turisztikára a 6 milliós soknak tartom. Az út, játszórét, ÖNÓ ezt 
támogatom. 
 
Dr. Sarkadi Péter – még a szennyvíz is bejöhet. Csak az önkormányzat és intézményeit kell 
lefedezni. 
 
Tószegi Gyula – mindenki mondjon le az önkormányzatnál egy havi béréről és meg van az 
önerő. 
 
Radó Tibor – az út építésénél a szakaszolásra és a minőségre oda kell figyelni. 
 
Dénes László – ha sokat gondolkodunk elszalasszuk a lehetőséget. Azt kell figyelembe venni, 
hogy mit hozhat. 
 
Radó Tibor – 40 milliós beruházást az önkormányzat nem bírja. 
 
Dr. Sarkadi Péter – maximum 40 milliós, ehhez 6 millió önerő kellene, ennél csak 
alacsonyabb lehet, de a tervezést meg kell kezdeni. A Provita a kultúrháznál hátsó színpadot 
akar kialakítani. Erre sincs igazán szükség. 
 
Csábi Jánosné – tudomásul kell venni, hogy vidéken a turisztikai pályázatokat részesítik 
előnyben. Ezekre a pályázatokra milliókat adnak. Így fejlődik Mórahalom is nagy léptékkel. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – fel lehet tenni az Internetre, hogy mi van Pitvaroson így 
jöhetnek a gyerekek kirándulni. 
 
Tószegi Gyula – a véleményem nem változott, de ha a többség támogatja beadom a 
derekamat. 
 
Radó Tibor – jó lenne rendbe tenni a kistó környékét, de soknak tartom az önerőt. 
 
Siket Sándor – annak idején, amikor ott volt az MHSZ lőtér ki volt használva a terület. 
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Dénes László – most a tervezést kell megszavazni, és utána induljon a pályázat írása is. 
 
Radó Tibor – azt javaslom, hogy 30 millió körül legyen az önerő összege. 
 
Dénes László – összegezve az eddigieket gyakorlatilag négy pályázat benyújtásáról beszélünk 
most. Ebből az útfelújításra és a játszótér felújításra már adtatok felhatalmazást, de 
célszerűnek tartom most egy határozatba legyen nevesítve a négy pályázat, melynek 
benyújtását a testület elhatározta. Természetesen a tervek elkészülte után, amikor pontos 
forint adataink lesznek, akkor külön-külön kell határozatot hoznunk a pályázatokról. 
 
A képviselőtestület további kérdés és vita nélkül 7 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 
Tárgy: EU támogatással megvalósuló beruházásokra pályázatok benyújtása 
 
196/2009./IX.3./ 
       H a t á r o z a t : 
 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete pályázatokat kíván benyújtani EU-s 
támogatással megvalósuló beruházásokra az alábbiak szerint: 
 

- DAOP 2009-4.1.3/A. Szociális szolgáltatások és gyermekjóléti alapellátások 
infrastrukturális fejlesztése keretén belül az ÖNÓ felújítása és bővítése 

- 135/2008/X.18./FVM rendelet alapján az Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési 
Alapból a falumegújításra és fejlesztésre nyújtandó támogatásokból 2 db játszótér 
felújítása, illetve megépítése, 

- DAOP-2009-2.1.1 Versenyképes turisztikai termék- és attrakció fejlesztés E. 
komponensére tanösvény megvalósítására, 

- DAOP-2009-3.1.1/B. Önkormányzati tulajdonú belterületi közutak fejlesztése 
támogatására Pitvaros község önkormányzati tulajdonban lévő belterületi útjainak 
felújítására, ezen belül az I. szakaszban az úthálózat kb. 1/3-adára. 

 
A képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert, hogy a fenti pályázatokhoz a terveket 
készíttesse el. Felkéri a polgármestert, hogy az önerőhöz történő hitelfelvétel ügyében az OTP 
Bank Szegedi Igazgatóságával folytasson tárgyalásokat. Felkéri továbbá a polgármestert, 
hogy az elkészített pályázati anyagokat a végleges döntés érdekében terjessze a 
képviselőtestület elé. 
 
Felelős: Dénes László polgármester 
Határidő: folyamatos a pályázat határidejének függvényében 
 
Miután további kérdés, észrevétel nem merült fel a polgármester az ülést bezárta. 
 

Kmft. 
Dénes László         Dr. Sarkadi Péter 
polgármester          jegyző 
 
 
Harcsás Ferenc        Csábi Jánosné 
jkv. hitelesítő         jkv. hitelesítő 


